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Mikael Söderlund Jan Valeskog 

  

 

Närvarande:  

 
Ledamöter 

 Mikael Söderlund (m), ordförande  

Jan Valeskog (s) vice ordförande  

 

Berthold Gustavsson (m)  

Tord Bergstedt (m)  

Anna Johansson (m)  

Inge-Britt Lundin (fp)  

Anders Broberg (kd) §§ 1-4 

Annika Ödebrink (s)  

Jimmy Lindgren (s)  

Torhild Lamo (v)  

Mats Lindqvist (mp)  

 
Ersättare 

 Lars Bengtson (m) tjänstgörande 

Bo Arkelsten (m) tjänstgörande §§ 5-40 

Datevig Mardirossian Lönn (m)  

Christoffer Kuckowski (m)   

Inga-Lill Larsson (m)  

Åsa Nilsson Söderström (fp)  

Charlotte Svensson (s) tjänstgörande 

Milly Namiro Darlson (s)  

Lars Randerz (s)  

Kajsa Stenfelt (v)  

Hampus Rubaszkin (mp) 

 
Personalföreträdare 

 Charlie Magnusson SKTF 



  

 
Tjänstemän 

 Trafikdirektör Magdalena Bosson och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Erik Andersson, Louise Bill, Barbro Edlund, Ted 

Ell, Lars Jolerus, Erica Lawesson, Ulla Ritzén, Anette Scheibe och Marita Söderqvist 

samt borgarrådssekreteraren Henrik Nerlund, biträdande borgarrådssekreteraren 

Magnus Thulin och Marlene Blomberg från roteln. 

* 

Ordföranden Mikael Söderlund (m) hälsade Inga-Lill Larsson, ny ersättare för (m), 

välkommen till nämnden. 

 
 § 14 

Om framtagande av riktigt kraftiga åtgärder för dagar med extrema 

luftföroreningshalter. Skrivelse från Åsa Romson m fl (mp). Remiss 

Dnr T2007-007-03588 

Protokollsutdrag 

 

Trafikkontoret hade den 28 januari 2008 avgivit tjänsteutlåtande i rubricerade ärende, 

till vilket hänvisas. I tjänsteutlåtandet föreslogs enligt följande: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen från 

 kommunstyrelsen beträffande skrivelse av Åsa Romson (mp) m.fl. överlämna och 

 åberopa kontorets utlåtande. 

2. Nämnden godkänner redovisade förslag till åtgärder på Hornsgatan. 

 

Yrkanden 

Bifall yrkades till kontorets förslag. 

Ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Torhild Lamo (v) yrkade bifall till 

gemensamt förslag som redovisas i bilaga F1. 

 

Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslöt, efter propositioner på framställda yrkanden, 

enligt kontorets förslag: 

 

1. Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att som svar på remissen från 

 kommunstyrelsen beträffande skrivelse av Åsa Romson (mp) m.fl. överlämna och 

 åberopa kontorets utlåtande. 

2. Nämnden godkänner redovisade förslag till åtgärder på Hornsgatan. 

 

Reservation 

Mot beslutet reserverade sig ledamoten Mats Lindqvist (mp) och ledamoten Torhild 

Lamo (v) med hänvisning till sitt yrkande i bilaga F1. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gavs av ordföranden Mikael Söderlund m fl (m), ledamoten Inge-

Britt Lundin (fp) och ledamoten Anders Broberg (kd) enligt bilaga F2. 

 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

Rätt utdraget intygar: 

 



  

    Tillhör § 14, bilaga F1 

 

    Trafik- och renhållningsnämnden 

    2008-02-12 

 

    Tillhör ärende 14 

 

    Om framtagande av riktigt  

kraftiga åtgärder för dagar med  

extrema luftföroreningshalter 

 

    Mats Lindqvist (mp) 

    Torhild Lamo (v) 

 

 

 

 

Förslag till beslut 

 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar 

 

att godkänna kontorets tjänsteutlåtande som en redogörelse för nuläget, 

 

att Trafikkontoret ska återkomma med förslag på konkreta kraftiga åtgärder för dagar  

 med extrema luftföroreningshalter. 

 
Med utgångspunkt från de betydligt ökande trafikmängder som planeras, bland annat i 

Vision 2030, så behöver Stockholm betydligt bättre än i dag förbereda sig på hur dagar 

med extrema föroreningshalter ska hanteras.  

Rörande tillfälligt förbud för trafik, så bör Trafikkontoret ta fram underlag för en 

begäran från staden till regeringen att erhålla regeringens bemyndigande att meddela 

föreskrifter om tillfälligt förbud mot trafik med person och lastbilar inom vissa områden 

av kommunen. 

Rörande information av luftföroreningar, så har trafikkontorets information till 

allmänheten om koncentrationerna av kvävedioxid, kväveoxider, svaveldioxid, 

kolmonoxid, bly, bensen, partiklar, arsenik, kadmium, nickel och benspyren hittills varit 

undermålig. Det är bra att kontoret avser att förbättra dessa informationsinsatser. 

Men den viktigaste frågan är vad den berörda allmänheten förväntas göra med och agera 

utifrån den information man erhåller? 

Är det upp till den enskilda individen att stanna inne, skaffa andningsfilter eller fly 

stan??? 

Eftersom praktiskt taget vartenda hus och lägenhet i hela Stockholm tar in sin friskluft 

från omgivningen, genom aktiva eller passiva luftkonditioneringssystem, så innebär 

detta att även boende som stannar i sina lägenheter utefter särskilt drabbade gator utsätts 

för höga luftföroreningshalter i sina hem om gatan utanför är drabbad. 

 



  

    Tillhör § 14, bilaga F2 

 

 

Trafik- och renhållningsnämnden 

2008-02-12 

     

    Tillhör ärende 14 

 

Om framtagande av riktigt 

kraftiga åtgärder för dagar med 

extrema luftföroreningshalter 

 

Mikael Söderlund m.fl. (m)  

Inge-Britt Lundin m.fl. (fp)  

Anders Broberg (kd) 

 

 

 

 

Särskilt uttalande  

 

Trafiknämnden beslutade den 6 mars 2007 att ge trafikkontoret i uppdrag att skyndsamt 

återkomma med förslag till bearbetning av de aktuella huvudgatorna med kemiska 

medel som binder partiklar, att tidigarelägga vårstädningen med omfattande 

vattenspolning i samarbete med stadens entreprenörer, att i alla upphandlingar av ny 

asfaltbeläggning på stadens gator använda sig av en beläggning som minskar 

partikelhalten, att undersöka om bromsbeläggen är en källa till partiklar och hur stadens 

kan minska dessa, att informera om för och nackdelar med olika vinterdäckstyper i 

samband med säsongsstarten 2007-05-09 samt att uppvakta regeringen för att förkorta 

dubbdäckssäsongen till den 31 mars. 

 

Sedan beslutet i mars förra året har städningen av stadens gator förbättras. 

Trafikkontoret har tidigarelagt vårstädningen av gator och cykelbanor, ökat 

gatuspolningen och försöket med CMA i dammbindning och halkbekämpning har 

intensifierats. För att vidare bemöta förekomsten av höga partikelhalter ska ytterligare 

gator öppnas för trafik så att drabbade huvudstråk avlastas. Även minskad 

dubbdäcksanvändning välkomnas. Dock förordar inte nämnden avgifter utan ser istället 

informationsåtgärder för att få tillstånd en minskad användning av dubbdäck. Staden har 

redan uppvaktat regeringen i frågan om förkortad dubbdäckssäsong för att på så sätt 

minska partikelhalterna på de utsatta stråken.  

 

Arbetet har förbättrats avsevärt sedan majoritetsskiftet men det finns fortfarande mycket 

kvar att göra. Nämnden anser därför att kontoret ska fortsätta med de åtgärder som nu 

bedrivs samt intensifiera arbetet kring de gator som drabbas värst genom att till exempel 

ha automatiska hastighetsändringar. 

 

Det finns två betydande källor till höga halter av kvävedioxid. Dels är det personbilar 

utan katalysator som renar avgaserna, dels är det tung äldre lastbilstrafik som har diesel 

som drivmedel. Vad gäller gamla bilar utan katalysatorer anser nämnden det rimligt att 

trängelskatten kan utformas så att dessa typer av fordon får högre avgift än nyare och 

renare fordon.  

 

 



  

Vad gäller tung trafik får i dagsläget inte fordon som är äldre än åtta år gamla färdas 

inom innerstadens miljözon. Detta innebär att varje år uppgraderas den tunga 

fordonsflottans krav för avgasutsläpp. För år 2009 innebär det t.ex. att bilar klassade 

enligt euroklass II inte längre tillåts inom zonen. Utifrån undersökningar som bl.a. 

fastslagit att en trafik i rörelse är bättre för miljön än en trafik som står still anser 

nämnden vidare att arbetet med god framkomlighet ska vara en ledande del i arbetet 

med att minska halterna av kvävedioxider.  

 

 


